

Safety Specialist and Compliances

An opportunity within company in massive growth!

Title: Safety Specialist and Compliances

Industry : Chemicals

Location: Varennes

Position status: Full time, permanent

Salary: Competitive

To apply :

Please create your profile online : <http://www.extraresources.ca>

And

send your cv to Selma Benkirane at : sbenkirane@extraresources.ca

Client profile :

Our client is a global Chemical-Manufacturing company. They have been in business for decades and their unique expertise is well known in the industry . They are currently looking for a talented Safety Specialist and Compliances to join their team. They offer flexible hours , champion in training programs, a role that allows you to travel, full benefits package, RRSP program and possibility to work from home or at the office.

Responsibilities :

The primary responsibilities are: Oversee regulatory compliance related to EHSQ with special emphasis on manufacturing plants, rail Logistics and truck transportation. Assist department with EHSQ, DOT, RMP, PSM audit process for 3 chemicals manufacturing plants (Varennes, Brantford and East Chicago) and its the Logistics sites. Analyze safety reports, non-compliances issues and bring the appropriate corrective actions and to encourage continuous improvement. This role aims to work in depth collaboration with global EHSQ. To assist and maintain management of Department of Homeland Security (DHS) and maintain in good order the C-TPAT program for plants and Logistics security chain process in Canada and US. Assist administering the Integrated Management Process. Act as Tech Advisor for Emergency Response Assistance Plan (ERAP).

This role also requires the skills of instructor.

Manage the control of all published and controlled procedures

Manage and administer the regional safety and training programs for region operational

staff

- Perform site safety inspections and enforce safety and operative policy.
 - Resolve site safety issues and determine appropriate course of action.
 - Train and or, to coordinates training and support safety operational issues.
 - Maintain & DOT record keeping for equipment, personnel, training and DQ files.
 - Perform internal audits for both plants & distributions systems
 - Maintain certifications and train all employees on C-TPAT & Homeland Security USA
 - Insure that all plants DMS procedures and maintained and update
 - Lead accident investigation on all Mfg. plants & terminal both on and off site
- Lead investigations for Near Misses and Corrective and Preventative Action Requests
- Conduct bi-monthly terminal safety meetings and toolbox meetings.
 - Leading OH&S committee, incident investigations, reports and corrective actions for the respective sites.
 - Coordinate team effort regarding policy, procedure development, training and safety programs for its region

Requirements :

We require a University level, DEC (QC) in occupational Health & Safety (CNSST), Canadian OH&S and US OSHA -HAZPOWER/HAZMAT certification or equivalent experiences; with a minimum 7 years' experiences in plants manufacturing environment. Also, a good knowledge of the Canadian occupational health and safety regulations.

We also require a good knowledge of regulations, Industrial Hygiene and Ergonomics, and Federal Railroad Administration regulations. Innovation: Willing to learn additional safety features and curious to find out Best Safety Practices Behaviors from leaders.

Bilingual French & English – This role needs to travel approximately 35% to Canadian facilities and to US facilities - valid Passport and eligible to obtain work Visa L1 if needed.

Gestionnaire de la Santé , Sécurité et conformité

Titre : Gestionnaire de la Santé, Sécurité et conformité

Région : Varennes

Industrie : Manufacturier

Nature du poste : Permanent, temps plein

Salaire : Compétitive

Horaire : Flexible

Pour appliquer veuillez svp :

-créer votre profil sur en ligne : <http://www.extraressources.ca/>

Et

-envoyer votre cv par courriel à Selma Benkirane : sbenkirane@extraressources.ca

Profil du client :

Notre client est une Multinationale dans l'industrie Manufacturière-chimique œuvrant depuis des décennies et leur expertise unique est bien connue dans l'industrie. Il recherche actuellement un Spécialiste et des Conformités de sécurité talentueux pour rejoindre leur équipe. Il offre des horaires flexibles, de large programme de formation et grande possibilité d'avancement, un rôle qui vous permet de voyager, une belle gamme d'avantages sociaux, un REER et la possibilité de travailler à domicile ou au bureau.

Responsabilités :

Assurer le contrôle et le suivi des procédures publiées

Gérer et administrer les programmes de formation et de sécurité régionaux pour le personnel du service des opérations

Effectuer les inspections de sécurité des installations et renforcer la politique de sécurité opérationnelle

Résoudre les problèmes de sécurité des installations et déterminer la marche à suivre appropriée

Donner et coordonner la formation, et apporter son soutien aux questions de sécurité opérationnelle

Maintenir à jour les dossiers du service du transport concernant l'équipement, le personnel, la formation et les aptitudes de conduite

Effectuer les audits internes pour les usines et les systèmes de distribution

Maintenir à jour les certifications des employés et leur formation concernant le C-TPAT et la Sécurité intérieure des É.-U.

S'assurer que les procédures du système de gestion de la distribution (DMS) sont maintenues à jour

Mener les enquêtes après accident de toutes les usines de fabrication et de tous les terminaux, sur le site et hors site

Mener les enquêtes sur les incidents évités de justesse ainsi que les demandes de mesures correctrices et préventives

Tenir des réunions bimestrielles sur la sécurité au terminal et des réunions d'information en santé et sécurité

Diriger les comités de santé et sécurité au travail (SST), les enquêtes sur les incidents et les comptes-rendus des mesures correctives pour chaque installation

Coordonner le travail d' équipe concernant le perfectionnement et la formation sur les politiques, les procédés et les programmes de sécurité de la région

Qualifications :

- Diplôme universitaire ou un DEC (Québec) en santé et sécurité au travail (CNSST)
- La certification en SST canadienne et OSHA-HAZPOWER/HAZMAT aux É.-U., ou une expérience équivalente;
- Un minimum de sept années d' expérience en usine de fabrication.
- une bonne connaissance de la réglementation canadienne en santé et sécurité au travail.
- connaître la réglementation en matière d' ergonomie et d' hygiène industrielles, ainsi que celle de la Federal Railroad Administration. Chef de file en matière d' innovation : Désir d' en apprendre davantage sur les meilleurs comportements et pratiques en matière de sécurité.
- Bilinguisme français et anglais
 - Ce poste comporte 35 % du temps en déplacement dans les installations du Canada et des États-Unis; il est nécessaire d' avoir un passeport valide et d' être admissible à l' obtention d' un visa de travail L1.